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Aanwezig: mevrouw A. Kuik (voorzitter, CDA), de dames K.W. van Doesen-Dijkstra (D66), W. Paulusma 
(D66), B. Enting (PvdA), G. Chakor (GroenLinks), M.E. Woldhuis (Stadspartij), L.H. Brokken (Partij voor 
de Dieren), de heren A.J. Wonink (D66), J.P. Dijk (SP), W.H. Koks (SP), D.J. van der Meide (PvdA), J. Boter
(VVD), J.R. Honkoop (VVD), T. Rotteveel (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans (ChristenUnie), 
W.B.P.M. Snelting (Student en Stad)
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Namens het college: de heren M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), T. Schroor (D66), R. van der Schaaf (PvdA)
Verslag: de heer J. Bosma 

Programma 3 Jeugd en Onderwijs 
Programma 4 Welzijn, gezondheid en zorg 
Programma 5 Sport en bewegen 
Programma 6 Cultuur 

De voorzitter:
 Opent de vergadering om 10.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom.

Dhr. Koks (SP):
 Schat dat programma's om de sociale kant te versterken een onderbesteding van 16 miljoen euro 

hebben. Voorbeelden zijn gehandicaptenvervoer, huishoudelijke hulp, rolstoelen, bijzondere 
bijstand, schuldhulpverlening, jeugdwerkloosheid, armoedebeleid en daklozenopvang.

 Vroeg ambtelijk een betrouwbaar overzicht, wat niet leverbaar bleek.
 Wijst op de 10% generieke korting op instellingen, de afbouw van gesubsidieerde arbeid en het 

verlies bij VNN en Kopland.
 Vindt het overschot van 450.000 euro aan WTCG-gelden het meest schrijnend. Waarom is dit niet 

ingezet voor 2015 om de rijksbezuinigingen te beperken en de uitkering tot 350 euro te verhogen?
 Is van mening dat de onderbesteding de inhoudelijke sturing door de raad aantast. Zijn de 

bezuinigingen in 2016 nog wel nodig? Wordt er door transities nog meer onderbesteed?
 Wijst erop dat sociale samenhang een magere 6 scoort, actieve bewoners afnemen van 25 naar 20% 

en verantwoordelijkheidsgevoel voor de buurt van 87 naar 79%, terwijl de transitie in zorg en 
welzijn uitgaat van toenemende betrokkenheid. Hoe kan dit? De bezuinigingen spelen een rol.

 Vraagt of de percentages in 2015 stijgen. Moet niet meer geïnvesteerd worden in buurten en wijken?
 Begrijpt dat het een overgangsjaar is, maar wil dat middelen zoveel mogelijk ingezet worden en 

bewoners zoveel mogelijk ruimte krijgen om verantwoordelijkheid te nemen.
 Is tevreden dat de beweging naar sociale wijkteams en zorg dichtbij in gang is gezet.

Mw. Enting (PvdA):
 Mist de doelstelling bij de dalende schooluitval om het resultaat tegen af te zetten.
 Ziet overlast door jeugdgroepen dalen en bewoners die last hebben stijgen. Hoe kan dat?
 Pleit voor jaarlijkse metingen om preventief beleid bij bijvoorbeeld jeugdcriminaliteit te volgen.
 Wil weten wat het college gaat doen aan de dalende sociale samenhang en actieve bewoners.
 Hoort verschillende geluiden over dalende Wmo-voorzieningen: zelfredzaamheid neemt toe en 

keukentafelgesprekken liepen niet altijd goed. Gelukkig wordt voor calamiteiten gereserveerd.
 Betreurt dat de cursus Gezond zwanger en het conceptiespreekuur weinig vrouwen bereikt. Hoe gaat

het college de doelen wel bereiken?
 Pleit ervoor de ongebruikte compensatie eigen risico van WTCG toe te voegen aan het budget 

2015-2016.
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 Ziet een toename van leden van sportverenigingen en verhuur van accommodaties. Kunnen de 
hogere lasten verlaagd worden?

 Vraagt hoe het verder gaat met het actieplan gericht op mensen met een hoge leeftijd of een 
psychische of verstandelijke beperking en allochtonen.

 Wijst op de meerwaarde van cultuur economisch, sociaal en voor individuele ontwikkeling.
 Vraagt of er signalen zijn dat meer culturele instellingen het moeilijk hebben.
 Wil weten wanneer het onderzoek klaar is naar gezamenlijke huisvesting van instellingen in het 

Ebbingekwartier. Zijn de zorgen over de kosten van permanente vestiging terecht?
 Wijst op het grote belang van sterke onafhankelijke nieuwsvoorziening. Is het zinvol eerder dan 

2017 om de tafel te gaan over het nieuwe mediabeleid?
Dhr. Bolle (CDA): 

 Vindt het goed aandacht aan passend onderwijs te besteden en alsnog resultaten weer te geven.
 Herinnert zich bij het project Succes for all dat de huidige aanpak van taalachterstanden niet 

succesvol was. Hoe rijmt dat met het behalen van de doelen?
 Vindt maatschappelijke participatie van kinderen wat te veel vernauwd tot natuur en duurzaamheid, 

anders zou het ook uit een ander budget kunnen komen.
 Leest dat oud en nieuw rustig verliep, maar er waren forse incidenten in Lewenborg en Hoogkerk.
 Wijst met de SP op dalende sociale samenhang en betrokkenheid. Hoe gaat dat samen met alle 

nieuwe initiatieven van Stadjers, die het college noemt?
 Kan het percentage bij toegekende individuele Wmo-voorzieningen niet beoordelen zonder 

doelstelling. Het gaat er vooral om dat mensen de benodigde zorg krijgen.
 Wil in zijn algemeenheid kunnen beoordelen of doelen gehaald zijn.
 Ziet als ultiem succes van de aanpak voor problematische Somaliërs dat het niet meer nodig is. De 

aanpak is een succes, maar komt wel in het reguliere aanbod van de MJD.
 Vraagt hoe het staat met het realiseren van extra opvangplekken voor vluchtelingen met het COA.
 Is blij dat de doelen voor sport niet behaald zijn om tarieven te verhogen. Ook is er gelukkig rust 

gekomen in het subsidie- en tariefstelsel.
 Herinnert de wethouder aan de goede doelen in de collegebrief uit 2012 over vitale verenigingen.
 Heeft de indruk dat het een stap naar voren en twee achteruit is voor de nieuwe locatie voor de 

tennisclub in Hoogkerk.
 Wijst erop dat de culturele doelen bereikt zijn, maar wel met extra geld.
 Vindt Vera en Simplon geen goed voorbeeld van samenwerking. Het is een overname na 

faillissement.
 Wil een harde doelstelling dat de wijkfilialen van de bibliotheek behouden blijven.
 Kan niet beoordelen of de doelen voor OOG TV behaald zijn, omdat er geen onderzoek was.
 Ziet dat de plusregeling door minder strenge toepassing volledig is besteed. Wat betekent strengere 

toepassing in 2015?
Mw. Paulusma (D66):

 Noemt 2014 in meerdere opzichten een transitiejaar: verkiezingen en meer nadruk op het 
zelfoplossend vermogen van burgers.

 Is trots dat Groningen nationale Onderwijsstad was, dat de CITO-scores op landelijk niveau zijn en 
dat het aantal schoolverlaters daalt. De impuls vensterscholen draagt daaraan bij.

 Betreurt dat niet al het onderwijsgeld is gebruikt. Werkt het Onderwijspact nog verbindend?
 Verbaast zich erover dat er geen resultaten over passend onderwijs staan vermeld.
 Vraagt hoe de zorgen over verdachten tussen 12 en 17 jaar zich tot wijkteams verhouden.
 Is trots op perspectiefvolle vluchtelingenopvang die verder gaat dan bed, bad en brood.
 Vindt de samenwerking op buurt- en wijkniveau en de preventieve aanpak waardevol.
 Ziet Meldpunt Overlast en Zorg, Humanitas en mantelzorgondersteuning bijdragen.
 Vraagt expliciet aandacht voor preventie van schulden. De ketenaanpak in maatschappelijke opvang 

is een positieve ontwikkeling.
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 Verbaast zich over de lagere ICT-kosten voor wijkteams. Er waren toch juist problemen?
 Ziet steeds meer Stadjers sporten en bewegen buiten het reguliere aanbod en vraagt niet alleen in 

verenigingen en accommodaties te investeren.
 Verwacht een steviger inzet op sport en bewegen op scholen met vakdocenten en sportieve 

schoolomgevingen in alle wijken.
 Steunt de inzet op topsporttalenten.
 Is blij dat Groningen cultuurambities op peil houdt en in de top vijf blijft. Het is een visitekaartje en 

levert werk op.
 Betreurt dat cultuureducatie niet goed van de grond komt. Het biedt ontwikkelkansen.
 Is bezorgd over de journalistieke schil rond de politiek en de positie van OOG TV.
 Ziet cijfers ontkrachten dat de bibliotheek ten einde komt. De integratie met het Forum was voor 

velen pijnlijk, maar biedt ook kansen voor het Forum in de wijken.
 Is tevreden over de resultaten, al mogen de Stadjers meer ruimte krijgen.

Mw. Chakor (GroenLinks):
 Is blij met Groningen Onderwijsstad, duurzaamheidsmaatregelen op scholen en het centrum voor 

Natuur- en Milieueducatie (NDE) met de kinderwerktuinen.
 Wil de verwijsindex Zorg voor jeugd nieuw leven inblazen en beter toepassen in wijkteams.
 Ziet een stijging van meldingen huiselijk geweld. Kan Veilig thuis het aan en waarom zijn er zo 

weinig huisverboden?
 Vindt het belangrijk dat de gemeente inburgeraars niet alleen informeert, maar ook toeleidt naar 

instellingen om boetes te voorkomen.
 Is blij dat de gemeente doorpakt waar rijksbeleid voor asielzoekers tekortschiet.
 Is bezorgd over de stijging in soa's. Leidt meer voorlichting ook tot meer soa-tests?
 Vraagt of projecten voor laaggeletterdheid iedereen goed bereiken. Goede communicatie is 

belangrijk en gaat verder dan een website.
 Is voor meer mogelijkheden voor sport en bewegen in de natuur. Zijn er plannen?
 Is enthousiast over de 50% lagere energielasten door de renovatie in Kardinge en ziet dit graag 

meer.
Dhr. Honkoop (VVD):

 Ziet een goed sport- en speelklimaat met meer tevredenheid, bezoek en verduurzaming.
 Proefde ook onvrede bij de expertmeeting. Hoe is die met indicatoren te detecteren?
 Is benieuwd welk streven er voor sport is, bij cultuur is dat top vijf.
 Vindt de nieuwe werkwijze en open blik goed, zoals het nieuwe stadion voor Be Quick en het 

nieuwe veld voor GHBS.
 Vraagt hoe het precies staat met binnensportmogelijkheden in de zalen in De Wijert.
 Is benieuwd of de groeiende sportdeelname de grenzen van de faciliteiten in zicht brengt.
 Is blij dat afschaffing van het instemmingsformulier doorleiding naar Veilig thuis vergemakkelijkt. 

Zijn er meer mogelijkheden om drempels te beperken?
 Staat achter samenwerkingsverbanden als JOGG, maar wil meer zicht op het resultaat.

Dhr. Boter (VVD):
 Looft Groningen Onderwijsstad, de hogere CITO-scores en de aanpak taalachterstanden.
 Wil weten of de hardheidsclausule bij leerlingenvervoer incidenteel of structureel wordt toegepast 

en pleit voor terughoudendheid voor dit ultimum remedium.
 Constateert dat overgewicht een hardnekkige trend is. Bereiken de huidige instrumenten de juiste 

groep kinderen of is wat anders nodig?
 Vindt het zonde dat natuurleskisten maar 60% gebruikt worden doordat scholen ze zelf op moeten 

halen. Is dit praktische probleem op te lossen?
 Vraagt of dalende bezoekersaantallen voor culturele instellingen een langjarig risico is.
 Pleit voor meer samenwerking in de culturele sector, waar veel verspreiding is.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
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 Ziet een lichte daling bij vijfjarigen en stabilisatie bij tienjarigen wat betreft overgewicht. Zorgt 
JOGG volgend jaar voor een daling of is meer inzet nodig?

 Leest dat 8% in groep 6 geen zwemdiploma heeft. Daalt dit in groep 8? Is er een relatie met het 
vangnet en deze groep?

 Sluit aan bij de vragen over passend onderwijs van het CDA.
 Kan niet rijmen dat de MJD een toename in financiële problematiek signaleert, terwijl het aantal 

meldingen bij de GKB daalt.
 Vraagt hoe het kan dat actieve inzet en betrokkenheid van bewoners daalt. Met welke initiatieven 

wil het college dit oplossen en bereiken die niet steeds dezelfde groepen?
 Roept op langjarige gegevens over laaggeletterdheid op te nemen.
 Begrijpt dat afschaffing van het instemmingsformulier meespeelt, maar is wel bezorgd over het 

gestegen aantal meldingen huiselijk geweld.
 Informeert naar de status van de moderne sportvereniging. De criteria zijn nog niet uitgewerkt, maar

er zou al wel sprake zijn van voorrang en extra subsidies.
 Onderschrijft het belang van lokale journalistiek en mist jaarlijks onderzoek bij OOG.
 Is positief over de bezoekersaantallen van Oosterpoort, Stadsschouwburg en Groninger Museum. Ze

lijken te dalen, maar dat is omdat ditmaal zakelijke evenementen niet tellen.
Dhr. Snelting (Student en Stad):

 Betreurt overgewicht bij kinderen. Het lijkt mis te gaan tussen de leeftijd van 5 en 10 jaar. 
 Vindt het een gemiste kans dat gestopt is tevredenheid over speelmogelijkheden te meten onder 

negen- en zeventienjarigen.
 Is blij met het bereik van en tevredenheid over NDE. Uitleen van leskisten moet beter.
 Heeft waardering voor Campusdiep.
 Pleit voor een gerichtere doelstelling voor laaggeletterdheid.
 Vraagt de wethouder de toename in meldingen huiselijk geweld nader te duiden.
 Complimenteert de verbeterde informatievoorziening over infectieziekten, ook digitaal.
 Is blij met de tevredenheid, bezoekersaantallen en verscheidenheid van sportverenigingen.
 Steunt de visie op cultuur als versterking van het vestigingsklimaat. Groningen ging tegen de stroom

in, maar helaas was niet alles reparabel. Cultureel ondernemerschap is essentieel.
 Vraagt hoe crowdfunding een volwaardig alternatief kan worden. Wat zijn knelpunten?
 Pleit voor blijvende ruimte voor evenementen en hoopt dat hun inzet op duurzaamheid doorzet.
 Wil ook weten waarom het kijk- en luisteronderzoek bij OOG niet jaarlijks is.

Mw. Brokken (Partij voor de Dieren):
 Is blij met de tendens te luisteren naar initiatieven van burgers, al kan het beter.
 Leest niet terug welk vangnet voor kinderen is opgebouwd vanwege de decentralisatie.
 Noemt Groningen Onderwijsstad, CITO-scores en minder schoolverlaters opstekers.
 Betreurt dat doelen voor de kinderwerktuin niet behaald zijn. Volgend jaar wel?
 Vraagt waarom het doel voor NDE 80% is, terwijl de realisatie in 2013 84% was.
 Ziet graag een praktische oplossing voor het halen en brengen van leskisten.
 Is benieuwd naar vervolgstappen bij huiselijk geweld. Wat gaat het college doen aan de toename in 

meldingen en de afname in opnames?
 Is verheugd over de aanpak van discriminatie en de diversiteitsagenda.
 Is trots dat de gemeente uitgeprocedeerde asielzoekers opvangt.
 Is voor een actieve gemeentelijke rol bij inburgering, meer dan informerend.
 Vraagt hoeveel cultuurbezuiningen er precies waren en wat de gemeente compenseerde.
 Hoort graag praktische voorbeelden die de culturele keten versterkten en verschil maken.
 Is benieuwd of er al een nieuwe partner is gevonden voor cultuureducatie.
 Betreurt dat nieuwe culturele projecten beperkt van de grond komen. Hoe kan dat beter?
 Is enthousiast over verduurzaming van evenementen, al lijkt het te vrijblijvend. Gemeentelijke 

richtlijnen waar organisaties zich aan moeten houden zijn beter.
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Mw. Woldhuis (Stadspartij):
 Vraagt zich af of sociale wijkteams niet te veel taken krijgen. Slaat de beweging naar generalisten 

niet door?
 Wijst op de hoge druk op CJG's en het stijgende aantal meldingen huiselijk geweld. Hebben 

medewerkers genoeg instrumenten? Er is nog winst te behalen in samenwerking.
 Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft preventie en overgewicht. Zwemonderwijs is afgeschaft, maar

kan helpen.
 Is bezorgd over het stijgend aantal soa's.
 Steunt de ondersteuning van mantelzorgers. Hoe kan het dat mantelzorg toeneemt, terwijl 

bewonersbetrokkenheid daalt?
 Pleit al langer voor snellere toekenning van individuele Wmo-voorzieningen. Hoe verklaart het 

college het dalend aantal aanvragen, terwijl mensen langer thuis moeten wonen?
 Is blij met de inzet van gemeentelijk vluchtelingenwerk.
 Is opgelucht dat de 10% korting op sport niet is doorgevoerd.
 Vraagt om een verklaring voor de dalende huur van sportparken.
 Wil weten of het college meer mogelijkheden ziet voor social return, zoals bij de kleedkamers in 

stadion Esserberg en bij beheer en onderhoud van accommodaties.
 Noemt het een gemiste kans dat sporthal De Wijert elders herbouwd wordt.
 Sluit aan bij complimenten over onderwijs. Ook het binnenklimaat scoort goed.

Dhr. Rotteveel (Stadspartij):
 Leest dat de versobering van leerlingenvervoer zonder veel problemen verliep. Welke problemen 

waren er dan wel en hoe lost het college die op?
 Vraagt een toelichting op het dalend aantal uitleningen en het groeiend aantal leden van de 

bibliotheek. Is de ontwikkeling gunstig of niet?
 Is het niet eens met het streven filialen zoveel mogelijk te handhaven, het was een belofte.
 Informeert naar de financiële gevolgen van het dalende bezoekersaantal van het Groninger Museum.
 Wil weten waarom kijk- en luisteronderzoek bij OOG niet jaarlijks plaatsvindt.
 Vraagt of opening in 2017 van het Forum nog wel realistisch is.
 Leest dat het Forum een samenhangend programma biedt. Is dat bijvoorbeeld een Asterix en 

Obelixstrip lenen, een expositie in het Stripmuseum bezoeken, everzwijn eten en 's avonds een 
interview met de geestelijk vader bezoeken?

Wethouder Schroor:
 Legt uit dat de 450.000 euro WTCG-gelden bedoeld was om de verlaging in rijksbijdrage van 2,65 

naar 2,2 miljoen euro op te vangen. Dat op peil houden bleek niet nodig.
 Investeert fors aan de voorkant in sociale wijkteams en beoogt daarmee juist de participatie te 

stimuleren. De percentages dalen inderdaad licht, maar vrijwilligers en individuele begeleiding 
stijgen. Hopelijk stijgt participatie in de toekomst nu teams op streek zijn.

 Nam VSV-doelstellingen op in de begroting 2015, resultaten komen dus volgend jaar.
 Begrijpt niet dat de staatssecretaris een uitname wil doen, terwijl 2 miljard euro over is op het 

zorgbudget. De insteek is tekorten binnen het domein op te vangen, debat volgt bij de begroting.
 Zit bovenop de overgang naar passend onderwijs met een stuurgroep en zal volgend jaar rapporteren

of er problemen zijn geweest.
 Legt uit dat Succes for all zich op een specifieke doelgroep richt. Het programma kan leiden tot nog 

hogere CITO-scores en hogere instroming in voortgezet onderwijs.
 Praat de raad binnenkort bij over Succes for all. Mogelijk worden meer enthousiaste scholen 

toegelaten.
 Beaamt dat de jaarwisseling gemiddeld rustig verliep met een aantal pittige incidenten.
 Heeft met de kanteling in de Wmo niet als doel minder zorg te leveren, maar het anders en meer 

door mensen zelf te organiseren.
 Verwacht na het jaar van de kantelgesprekken beter te kunnen meten. Binnenkort volgt een 

tussenevaluatie van sociale teams over Wmo-resultaten en het college zal kijken of specifieker 
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gerapporteerd kan worden.
 Verwacht meer aandacht voor maatschappelijke opvang in de volgende rekening gezien de kanteling

dit jaar.
 Vindt het positief dat de bibliotheek een plek krijgt in de ontwikkeling bij De Tamarisk.
 Speelt een verbindende rol in het Onderwijspact en belegt binnenkort een sessie om te 

inventariseren hoe initiatieven een stap verder kunnen komen.
 Legt uit dat het overschot vooral zit in de aanvragen voor vensterscholen die niet synchroon met 

jaarschijven lopen. Er wordt niet geforceerd naar een bestemming gezocht, wanneer geld echt over 
is, valt het vrij.

 Ziet het op orde brengen van ICT voor wijkteams absoluut als prioriteit.
 Legt uit dat meldingen van huiselijk geweld simpeler kunnen en niet altijd tot huisverboden leiden. 

Soms is een klein onderzoek voldoende, soms een zwaardere ingreep en in het uiterste geval 
huisuitzetting.

 Heeft niet de indruk dat sportvoorzieningen in De Wijert achteruitgaan, de oppervlakte neemt toe 
inclusief de te bouwen hal. Met het Gomarus wordt gekeken naar optimale inzet van de 
schoolsporthal buiten schooluren voor verenigingen.

 Meldt dat inzet van de hardheidsclausule weinig nodig en vaak incidenteel was omdat meer tijd 
nodig was. Het budget leerlingenvervoer is niet overschreden.

 Blijft aandacht houden voor de hoge druk op sociale teams, met name nu er veel nieuwe taken 
bijkomen in de opbouwfase.

 Ziet fluctuaties in doorlooptijden en hoopt dat ze op orde raken als de teams op volle sterkte 
operatief zijn.

 Dankt voor de complimenten over het onderwijsjaar.
 Stelt voor afname van NDE-leskisten te vervangen door een ander meetinstrument. Scholen die niet 

afnemen, voldoen op andere manieren aan de doelstellingen.
 Wijst erop dat een uitvallende klas al leidt tot een dalend percentage voor de kinderwerktuin en 

probeert het aantal deelnemers zo hoog mogelijk te krijgen.
Wethouder Van der Schaaf:

 Overlegt intensief met het COA en deed allerlei handreikingen. Diverse locaties worden verkend en 
op korte termijn is duidelijkheid van het COA te verwachten.

 Beaamt dat een website onvoldoende is om iedereen voor laaggeletterdheid te bereiken. 
Ketenpartners spelen een belangrijke rol, zij kunnen de doelgroep herkennen en doorleiden.

 Wijst op veranderende wetgeving, waardoor de aanpak van laaggeletterdheid niet bij roc's ingekocht
hoeft te worden. De gemeente is overigens zeer tevreden over de samenwerking.

 Wil in het regionale educatieplan de effecten beter volgen en analyseren.
Wethouder Gijsbertsen:

 Wijst op de extra middelen voor jeugd om ook de druk op CJG's te verlichten en bij te dragen aan 
investeringen in preventie in wijken om zwaardere zorg te voorkomen.

 Stelt dat participatie van jongeren veel breder is dan NDE en verbonden wordt met onder meer sport
en gezondheid.

 Ziet geen algehele toename van jeugdoverlast, maar wel problemen in sommige stadsdelen.
 Werkt aan een basismonitor en neemt de suggesties over indicatoren mee.
 Beaamt dat de verwijsindex jeugd beter moet. In juni volgt een brief over de aanpak van 

kindermishandeling.
 Informeert toekomstige inburgeraars per brief, maar tracht hen ook actief naar de juiste 

voorzieningen te leiden.
 Vraagt zich af of een indringend probleem als dat van groepen Somaliërs binnen een jaar opgelost 

kan worden. Het is winst dat de aanpak aan blijkt te slaan.
 Gaat door met de voorlichting over gezondheid tijdens de zwangerschap, maar weet niet precies 

welke onderdelen blijven of erbij komen, zoals het conceptiespreekuur.
 Verwacht dat JOGG iets oplevert en stopt er anders mee. Het is een vervolg en intensivering van de 
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aanpak van overgewicht, die al goede resultaten opleverde.
 Beaamt dat meer voorlichting kan leiden tot meer soa-testen, maar beaamt dat het een probleem is 

en bespreekt het in regionaal verband.
 Ziet een groei in aanmeldingen voor het vangnet zwemonderwijs. Toenemende signalering van 

ontbrekende diploma's kan er ook op wijzen dat het vangnet werkt.
 Wijst op de afspraken eens in de twee jaar het bereik van OOG te controleren en jaarlijks de 

productie.
 Heeft geen indicatie dat andere culturele instellingen in de knel raken. De gemeente heeft niet alles 

in de hand wanneer instellingen zelf risico's nemen, maar blijft er aandacht voor houden.
 Komt direct na de zomer met een brief over gezamenlijke huisvesting in het Ebbingekwartier.
 Is positief over de doorstart van cultuureducatie met de nieuwe partner.
 Is niet pessimistisch over crowdfunding, maar het zal altijd aanvullend zijn en niet vervangend voor 

overheidsbijdragen.
 Verwijst naar de bibliotheekvisie eind dit jaar met het collegestandpunt over wijkfilialen en kent 

geen belofte over gegarandeerd behoud.
 Vindt het voorbeeld van een samenhangend programma voor het Forum beeldend.
 Verwijst naar de presentatie in juni over het verbinden van de verschillende functies in het gebouw 

rond thema's.
 Spreekt tegen dat sportverenigingen nu al voorrang krijgen op accommodaties. Met de sportkoepel 

wordt nagedacht over moderne sportverenigingen en mogelijke meerinkomsten.
 Verwijst naar Bewegende stad wat betreft sport in de openbare ruimte, wat vertaald zal worden in 

uitvoeringsplannen.
 Sprak deze week nog met de tennisclub in Hoogkerk, waarbij vormen van voorfinanciering 

onderzocht worden.
 Gaat wegvallende rijksmiddelen voor NHSB niet compenseren.
 Komt terug op de vraag van de PvdA over hogere sportlasten.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 11.50 uur.
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